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Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Zapytania i interpelacje. 
8. Uchwały: 

a. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XV/99/08 
Rady Gminy Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008r. w sprawie ustalenia regulaminu 
zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów uŜyteczności publicznej – boisk 
gminnych na terenie Gminy Miłoradz (zmiana I). 

b. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XIV/88/07 
Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007r. w sprawie zasad wynagradzania 
nauczycieli, ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i 
za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a takŜe 
wysokości, szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego (zmiana I). 

c. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w wyraŜenia opinii dotyczącej projektu 
uchwały Rady Powiatu Tczewskiego o likwidacji Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Tczewie. 

d. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy kotła olejowego Pensotti 
TB 18-26 wraz z osprzętem i zbiornika na paliwo WERIT V = 1000 dm3 w 
drodze przetargu nieograniczonego ustnego. 

e. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego 
tryb oraz szczegółowe zasady i warunki przyznawania świadczeń ze środków na 
pomoc zdrowotną dla nauczycieli zwanego dalej Funduszem Zdrowotnym. 

f. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 
budŜetu gminy za 2007 rok. 

g. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Miłoradz. 

h. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zasad odpłatności za 
korzystanie z przedszkola. 

i. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz częściowego 
lub całkowitego zwolnienia  z opłat jak równieŜ tryb ich pobierania. 

j. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na sfinansowanie wydatków związanych z inwestycją 
„Remont drogi powiatowej nr 2904G skrzyŜowanie Miłoradz – skrzyŜowanie 
Pogorzała Wieś” nie znajdujących pokrycia w planowanych dochodach Gminy. 

k. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 
roku 2008 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego (zmiana I). 
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l. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 
2008 (zmiana II). 

m. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do 
Uchwały Nr XIV/95/07 z dnia 15 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia 
budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2008 (zmiana I). 

n. Nr XVI/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. "Bawimy 
się poznając okolicę - wypoczynek letni dla dzieci z terenu powiatu 
malborskiego" finansowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki oraz udzielenia pełnomocnictwa do zatwierdzenia projektów 
współfinansowanych z Europejskiego Funduszu Społecznego. 
9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.         

       
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska otworzyła XVI Sesję Rady Gminy Miłoradz. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, zaproszonych gości, 
Sołtysów i pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 
do protokołu), stwierdziła na podstawie listy obecności radnych prawomocność 
obrad – na stan 15 radnych udział w posiedzeniu bierze 13 radnych. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska odczytała porządek obrad XVI Sesji, następnie zapytała, kto z radnych 
ma uwagi do porządku obrad. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Porządek obrad w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zwróciła się do Radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej  
XV Sesji.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Protokół z XV Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym zostały 
przyj ęty jednogłośnie. 
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Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poinformowała radnych, Ŝe radni spotykali się na posiedzeniach w 
komisjach, odbyło się posiedzenie Konwentu Przewodniczących Rady Gminy. 
Na spotkaniach omawiano projekty uchwał oraz sprawy bieŜące.  
Ponadto odbyło się podsumowanie działalności trzech jednostek Ochotniczej 
StraŜy PoŜarnej, na którym omówiono działalność jednostek na bieŜący rok. 
Uczestniczyła w spotkaniu w Pogorzałej Wsi na którym omówiono organizację 
doŜynek gminnych. Zaplanowano je na pierwszą sobotę września. 
Odbyły się spotkania w świetlicach z okazji Dnia Kobiet, uczestniczyła w 
spotkaniach w Starej Kościelnicy, Pogorzałej Wsi oraz Miłoradzu. 
W Komendzie Powiatowej Policji w Malborku podczas spotkania z 
komendantem poruszono temat przekazania środków finansowych przez Gminę 
Miłoradz na zakup samochodu dla Policji, zakupiony samochód będzie 
patrolował teren naszej gminy. Ponadto omówiono zmianę przynaleŜności do 
rewiru naszej gminy. Dotychczas podlegaliśmy do Lichnów, a od 10 kwietnia 
będziemy podlegać do Malborka. Na posiedzenie wspólne komisji rady gminy 
(4 kwietnia o godz. 1000) został zaproszony Komendant Powiatowy Policji, 
który oficjalnie przedstawi komendanta policji na teren naszej gminy. 
Poprosiła radnych Ŝeby do końca kwietnia naleŜy złoŜyć oświadczenia 
majątkowe wraz z zeznaniem podatkowym za 2007 r. Druki oświadczeń zostały 
dostarczone wcześniej radnym, a jeŜeli istnieje potrzeba otrzymania druków 
ponownie to moŜna otrzymać je dzisiaj po sesji. 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej 
działalności i realizacji zadań w okresie między sesjami. Poinformował, Ŝe w 
dniu wczorajszym odbył się przetarg w sprawie remontu dróg skrzyŜowanie 
Kłosowo do Pogorzałej Wsi i Miłoradz skrzyŜowanie Mątowy Wlk. PGR. 
Zgłosiło się trzech wykonawców. W następnym tygodniu zostanie wyłoniony 
jeden wykonawca. 
Uczestniczył w zebraniach trzech jednostek Ochotniczej StraŜy PoŜarnej z 
terenu Gminy Miłoradz. Zebranie w OSP Mątowy Wielkie odbyło się 
dwukrotnie i dokonano zmian w składzie Zarządu OSP Mątowy Wielkie. 
Ponadto brał udział w uroczystości związanej z 25 leciem kapłaństwa księdza 
Marka Dudy ze Starej Kościelnicy. 
Poinformował, Ŝe ksiądz z Pogorzałej Wsi zrezygnował z montaŜu systemu 
alarmowego w kościele. Niewykorzystane środki finansowe zostały 
wydatkowane na sporządzenie dokumentacji inwentaryzacyjnej OSSORIUM w 
Bystrzu. Dokumentację opracował Pan Robert Paszkowski. Wykonana 
dokumentacja pozwoli ubiegać się o środki finansowe z Urzędu 
Marszałkowskiego lub od Konserwatora Zabytków na renowację zabytku. 
Ponadto stwierdził, Ŝe zgłosił się profesor z Uniwersytetu Toruńskiego, który 
zainteresowany jest wykonaniem konserwacji kapliczki w Gnojewie, nasz udział 
miałby polegać na wykonaniu rusztowania. 
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Poinformował, Ŝe uczestniczył w spotkaniu członków Pomorskiego Związku 
Gmin Wiejskich. 
Odbyło się spotkanie z przedstawicielami StraŜy Granicznej, która będzie 
patrolować naszą gminę i będzie zatrzymywać pojazdy do kontroli. 
Wspólnie z Komisją Społeczną odbyło się spotkanie z dzierŜawcą Ośrodka 
Zdrowia w Miłoradzu dr Gutowskim i stomatologiem. Ustalono, Ŝe w związku z 
wymogami, które muszą spełniać gabinety stomatologiczne będą niezbędne 
prace remontowe, które wykona stomatolog. Wobec powyŜszego został 
podpisany aneks do umowy gwarantujący istnienie gabinetu stomatologicznego 
na okres 8 lat. 
Podziękował Panu Sławomirowi Zirra za zorganizowanie turnieju gminnego w 
Kończewicach, uczestniczyło w nim 5 druŜyn. 
Ponadto uczestniczył w spotkaniach z okazji Dnia Kobiet. 
Poinformował, Ŝe w świetlicy w Miłoradzu została otwarta pracownia 
internetowa w ramach podwyŜszania kwalifikacji zawodowych. MoŜna tym 
sposobem metodą kształcenia na odległość (przez Internet) pogłębiać swoją 
wiedzę oraz podnosić kwalifikacje. 
Odbyło się spotkanie z wierzycielami MAGRY na którym nie uzgodniono 
stanowiska w sprawie sprzedaŜy tego obiektu. 
Poinformował, Ŝe w dniu wczorajszym odbyło się zebranie wiejskie w Starej 
Wiśle w sprawie sprzedaŜy działki. Mieszkańcy większością głosów 16 do 7 
sprzeciwili się sprzedaŜy ww. działki. Ten teren w przyszłości ma być 
przeznaczony na wybudowanie świetlicy wiejskiej. 
 
Ad. 7 
Radny Pan Tadeusz Majewski poinformował, Ŝe na powiatowym turnieju piłki 
siatkowej gimnazjów chłopcy zajęli trzecie miejsce, a dziewczęta drugie 
miejsce. 
Na obrady przybył sołtys Pogorzałej Wsi Pan Tadeusz Milarski  
 
Radny Pan Wacław Podgórski poinformował, Ŝe mieszkańcy osiedla i okolic 
w Kończewicach sprzeciwiają się lokalizacji masztu do odbioru telefonii 
komórkowej na terenie byłej oczyszczalni ścieków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zapytała się, czy został rozstrzygnięty przetarg na zakup działek w 
Mątowach Wielkich. 
 
Sołtys Bystrza Pani Ewa Buniek Tönges poprosiła, o wyjaśnienie w sprawie 
kiedy będzie wykonana kanalizacja wsi Bystrze. 
Poinformowała, Ŝe komputery na świetlicy w Bystrzu są niesprawne. 
Stwierdziła, Ŝe kominiarze którzy mieli dokonać przeglądu kanałów 
kominowych w budynku świetlicy odmówili wejścia na dach stwierdzili, Ŝe 
stropy budynku groŜą zawaleniem i nie weszli na dach. 
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Radna Pani Anna Grabowska zapytała się, czy jest moŜliwe ograniczenie 
tonaŜu dla pojazdów, które korzystają z dróg osiedlowych. Samochody 
rozjeŜdŜają chodniki, które były w ubiegłym roku poprawiane. 
 
Sołtys Pogorzałej Wsi Pan Tadeusz Milarski poinformował, Ŝe Pani Pankau 
nie ma prądu w mieszkaniu, poprosił o interwencję. 
 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poprosiła Z-cę Przewodniczącego Rady Gminy Pana Ryszarda Bolka o 
prowadzenie dalszej części obrad. 
 
a. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XV/99/08 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 31 stycznia 2008r. w sprawie ustalenia regulaminu zasad i trybu 
korzystania z gminnych obiektów uŜyteczności publicznej – boisk gminnych na 
terenie Gminy Miłoradz (zmiana I). 
Stwierdził, Ŝe Wojewoda Pomorski wydał w sprawie uchwały rozstrzygnięcie 
nadzorcze, które stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVI/108/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie zmiany do Uchwały Nr XV/99/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 
31 stycznia 2008r. w sprawie ustalenia regulaminu zasad i trybu 
korzystania z gminnych obiektów uŜyteczności publicznej – boisk gminnych 
na terenie Gminy Miłoradz (zmiana I) w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
b. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XIV/88/07 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007r. w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, 
ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za 
warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a takŜe 
wysokości, szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego (zmiana I). 
Stwierdził, Ŝe Wojewoda Pomorski wydał w sprawie uchwały pismo, które 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XVI/109/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie zmiany do Uchwały Nr XIV/88/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 
15 grudnia 2007r. w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia 
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za 
warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a takŜe 
wysokości, szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego (zmiana I) w głosowaniu jawnym została przyj ęta 
jednogłośnie. 
 
c. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady 
Powiatu Tczewskiego o likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Tczewie. 
Stwierdził, Ŝe Powiat Tczewski poprosił o opinię radę Gminy Miłoradz pismo 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVI/110/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu 
Tczewskiego o likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Tczewie w głosowaniu jawnym została przyjęta 12 głosami za 
i 1 głosem przeciw. 
 
d. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy kotła olejowego Pensotti TB 18-26 wraz z 
osprzętem i zbiornika na paliwo WERIT V=1000 dm3 w drodze przetargu 
nieograniczonego ustnego. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVI/111/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie sprzedaŜy kotła olejowego Pensotti TB 18-26 wraz z osprzętem i 
zbiornika na paliwo WERIT V=1000 dm3 w drodze przetargu 
nieograniczonego ustnego w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
e. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego tryb oraz 
szczegółowe zasady i warunki przyznawania świadczeń ze środków na pomoc 
zdrowotną dla nauczycieli zwanego dalej Funduszem Zdrowotnym. 
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Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. Opinia Związków Zawodowych stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVI/112/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie przyjęcia regulaminu określającego tryb oraz szczegółowe 
zasady i warunki przyznawania świadczeń ze środków na pomoc zdrowotną 
dla nauczycieli zwanego dalej Funduszem Zdrowotnym w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Obrady sesji opuścił Radny Pan Tadeusz Majewski. 
 
f. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy 
za 2007 rok. Poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady o opinię komisji. 
Komisja Społeczna – opinia pozytywna za przyjęciem sprawozdania  
Komisja Rozwoju Gospodarczego – opinia pozytywna za przyjęciem 
sprawozdania 
Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna za przyjęciem sprawozdania 
Komisja Finansowa – opinia pozytywna za przyjęciem sprawozdania 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał uchwałę 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o sprawozdaniu 
z wykonania budŜetu Gminy Miłoradz za 2007 rok (uchwała stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu). 
 
Uchwała Nr XVI/113/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2007 rok 
w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
g. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miłoradz. 
 
Radna Pani Małgorzata Kielar oczytała i poinformowała Ŝe, opinia Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miłoradz z 
tytułu wykonania budŜetu za 2007 rok została przesłana do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku (stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał Uchwałę 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii Komisji Rewizyjnej w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miłoradz, która jest 
pozytywna (uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 
Więcej uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XVI/114/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miłoradz w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński podziękował radnym za udzielenie 
absolutorium. 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
podziękowała Skarbnik Gminy Pani Marzenie Jendernalik za wkład pracy 
związany z opracowaniem sprawozdania z wykonania budŜetu. 
 
h. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zasad odpłatności za korzystanie z 
przedszkola. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVI/115/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie wprowadzenia zasad odpłatności za korzystanie z przedszkola w 
głosowaniu jawnym została przyjęta 10 głosami za, 1 głosem 
wstrzymującym się i 1 głosem przeciw. 
 
i. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze oraz częściowego lub całkowitego zwolnienia  
z opłat jak równieŜ tryb ich pobierania. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVI/116/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi opiekuńcze oraz częściowego lub całkowitego zwolnienia  z opłat 
jak równieŜ tryb ich pobierania w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
j. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 
sfinansowanie wydatków związanych z inwestycją „Remont drogi powiatowej 
nr 2904G skrzyŜowanie Miłoradz – skrzyŜowanie Pogorzała Wieś” nie 
znajdujących pokrycia w planowanych dochodach Gminy. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy.  
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XVI/117/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie 
wydatków związanych z inwestycją „Remont drogi powiatowej nr 2904G 
skrzyŜowanie Miłoradz – skrzyŜowanie Pogorzała Wieś” nie znajduj ących 
pokrycia w planowanych dochodach Gminy w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
k. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2008 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego (zmiana I). 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVI/118/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2008 przez Gminę 
Miłoradz dla Powiatu Malborskiego (zmiana I) w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
l. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 (zmiana II). 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany w budŜecie: 
� ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zwiększa się 
plan wydatków majątkowych o kwotę 18.300zł z przeznaczeniem na wykonanie 
dokumentacji aplikacyjnej dla inwestycji „Budowa kanalizacji w Gminie 
Miłoradz”. 
� TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ 
W rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe zwiększa się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 400.000zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 
remontu dróg powiatowych na terenie Gminy Miłoradz. 
� ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
W rozdziale 75011 – Urzędu wojewódzkie zwiększa się plan wydatków 
bieŜących na wynagrodzenia o kwotę 2.200zł i pochodne od wynagrodzeń o 
kwotę 610zł. 
W rozdziale 75023 – Urzędy gmin zwiększa się plan wydatków na 
wynagrodzenia o kwotę 5.000zł, pochodne od wynagrodzeń o kwotę 878zł i 
pozostałe wydatki bieŜące o kwotę 10.166zł. 
W rozdziale 75075 – Promocja jednostek samorządu terytorialnego zwiększa się 
plan pozostałych wydatków bieŜących o kwotę 13.000zł z przeznaczeniem na 
zorganizowanie wyjazdu dzieci do Niemiec. 
� BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE I OCHRONA PRZECIWPOśAROWA 
W rozdziale 75404 – Komendy wojewódzkie Policji zwiesza się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 37.000zł na dofinansowanie zakupu samochodu. 
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� RÓśNE ROZLICZENIA 
W rozdziale 75801 – Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek 
samorządu terytorialnego zwiększa się plan dochodów bieŜących o kwotę 
113.976zł. 
� OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80101 – Szkoły podstawowe zwiększa się plan wydatków 
bieŜących na wynagrodzenia o kwotę 52.944zł i pochodne od wynagrodzeń o 
kwotę 9.356zł. w rozdziale tym zmniejsza się równieŜ plan wydatków na 
wynagrodzenia o kwotę 48.544zł i pochodne od wynagrodzeń o kwotę 8.104zł. 
W rozdziale 80103 – Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 
zwiększa się plan wydatków bieŜących na wynagrodzenia o kwotę 4.750zł i 
pochodne od wynagrodzeń o kwotę 840zł. 
W rozdziale 80104 – Przedszkola zwiększa się plan wydatków bieŜących na 
wynagrodzenia o kwotę 6.100zł i pochodne od wynagrodzeń o kwotę 1.078zł. 
W rozdziale 80110 – Gimnazja zwiększa się plan wydatków bieŜących na 
wynagrodzenia o kwotę 33.065zł i pochodne od wynagrodzeń o kwotę 5.843zł. 
W rozdziale tym równieŜ zmniejsza się plan wydatków na wynagrodzenia o 
kwotę 51.265zł i pochodne od wynagrodzeń o kwotę 9.043zł oraz zmniejsza się 
plan pozostałych wydatków bieŜących o kwotę 103zł i zwiększa się pochodne 
od wynagrodzeń o kwotę 103zł.    
W rozdziale 80148 – Stołówki szkolne zwiększa się plan wydatków bieŜących 
na wynagrodzenia o kwotę 14.700zł i pochodne od wynagrodzeń o kwotę 
2.602zł. 
� POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85203 – Ośrodki wsparcia zwiększa się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 38.500zł na zakup samochodu. 
� KULTURA FIZYCZNA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 
W rozdziale 92120 – Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami zmniejsza się 
plan wydatków z tytułu dotacji celowej na dofinansowanie prac 
konserwatorskich o kwotę 2.000zł, jednocześnie zwiększa się plan pozostałych 
wydatków bieŜących o w/w kwotę z przeznaczeniem na opracowanie 
dokumentacji konserwatorskiej OSSORIUM w Bystrzu. 
� PRZYCHODY 
Zwiększa się plan przychodów z tytułu zaciągniętych poŜyczek i kredytów o 
kwotę 100.000zł – dotacja celowa na pomoc finansowa dla Starostwa 
Powiatowego w Malborku oraz przychody z tytułu innych rozliczeń krajowych 
o kwotę 266.000zł.  
� PLAN PRZYCHODÓW I WYDATKÓW GMINNEGO FUNDUSZU 

OCHRONY ŚRODOWISKA I GOSPODARKI WODNEJ 
Zmniejsza się plan wydatków w § 4300 – zakup usług pozostałych o kwotę 
4.000zł, jednocześnie zwiększa się plan wydatków w § 4170 – wynagrodzenia 
bezosobowe o w/w kwotę. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XVI/119/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 (zmiana II) w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
m. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XIV/95/07 z dnia 
15 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 
2008 (zmiana I). 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVI/120/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XIV/95/07 z dnia 15 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2008 
(zmiana I) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
n. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. "Bawimy się poznając 
okolicę - wypoczynek letni dla dzieci z terenu powiatu malborskiego" 
finansowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki oraz 
udzielenia pełnomocnictwa do zatwierdzenia projektów współfinansowanych z 
Europejskiego Funduszu Społecznego. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe nasz udział wynosi trzy 
tysiące złotych i środki na to zadanie będą pochodzić z budŜetu Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVI/121/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008 roku 
w sprawie zatwierdzenia projektu pn. "Bawimy się poznając okolicę - 
wypoczynek letni dla dzieci z terenu powiatu malborskiego" finansowanego 
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki oraz udzielenia 
pełnomocnictwa do zatwierdzenia projektów współfinansowanych z 
Europejskiego Funduszu Społecznego w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi na zapytania i interpelacje, 
poinformował, Ŝe postawienie masztu jest uzaleŜnione od konsultacji firmy z 
mieszkańcami oraz przedstawienie raportu oddziaływania inwestycji na 
środowisko. Te dwa wymienione elementy są zapisane w projekcie umowy, 
który otrzymała firma z Warszawy. Zapisy w projekcie umowy były 
konsultowane z radcą prawnym. 



 13 

Przetarg na sprzedaŜ działek w Mątowach Wielkich nie został rozstrzygnięty. 
Zostanie ogłoszony następny przetarg po wcześniejszym uporządkowaniu 
terenu.  
Poinformował, Ŝe kanalizacja w Bystrzu nie wejdzie do realizacji przez 
najbliŜsze dwa lata, a dokumentację naleŜy opracować ponownie. 
W sprawie komputerów na świetlicy stwierdził, Ŝe są one starszej generacji, ale 
są sukcesywnie wymieniane przez Panią dyrektor GOKiS. Istnieją przypadki, Ŝe 
znajdujące się na świetlicach komputery są dewastowane przez uŜytkowników.  
W sprawie zagroŜenia zawalenia stropu w świetlicy w Bystrzu Ŝadna informacja 
od kominiarzy do urzędu lub do Pani dyrektor GOKiS nie trafiła. Informacja 
zostanie sprawdzona. 
Za brak prądu w mieszkaniu u Pani Pankau w Pogorzałej Wsi odpowiada 
właściciel mieszkania, który spalił instalację za licznikiem. 
W sprawie samochodów o duŜym tonaŜu, które poruszają się po osiedlu w 
Miłoradzu stwierdził, Ŝe moŜna wprowadzić ograniczenie tonaŜu, ale 
mieszkańcy, którzy pracują jako kierowcy w firmach transportowych będą mieli 
problem z parkowaniem swoich samochodów. 
 
Ad. 10 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poprosił radnych i sołtysów o 
zaangaŜowanie się w zorganizowanie spotkań w sołectwach w celu ustalenia 
priorytetów działań w poszczególnych wsiach do 3 kwietnia. Spotkania z 
mieszkańcami są potrzebne gdyŜ 4 kwietnia na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady gminy w obecności rad sołeckich zostaną przedstawione propozycje 
mieszkańców, będzie to drugi etap - zebranie list projektów ze wszystkich 
sołectw, które będą składane w poszczególnych programach. 
 
Radny Pan Wacław Podgórski poprosił o informację w sprawie powstania 
TBS-u oraz w sprawie rekultywacji wysypiska śmieci w Mątowach Małych. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe w sprawie rekultywacji 
wysypiska śmieci odbyło się spotkanie z firmą tczewską w obecności Pani 
Luterek z Wydziału Środowiska i Rolnictwa Starostwa Powiatowego. Firma 
twierdzi, Ŝe prace zostały wykonane źle i naleŜy wykonać je jeszcze raz. Ta 
ocena jest dziwna gdyŜ Ŝaden przedstawiciel firmy nie lustrował tego 
wysypiska. Nasz wkład w rekultywację wysypiska jest wyliczony na pół miliona 
złotych.  
Natomiast w sprawie powstania TBS-u poinformował, Ŝe wpłynęło 20 podań, ta 
sprawa zostanie omówiona na spotkaniach w komisjach rady gminy. 
 
Radny Pan Arkadiusz Skorek poprosił o podjęcie działań w sprawie „łatania 
dziur” w drodze w Gnojewie. 
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Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe będą przeprowadzone 
rozmowy w tej sprawie z firmą, która będzie wykonywać remont drogi do 
Pogorzałej Wsi i Mątw Wielkich. 
 
Sołtys Pogorzałej Wsi Pan Tadeusz Milarski poprosił o zajęcie się drogami 
śródpolnymi. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe na drogi śródpolne został 
dostarczony tłuczeń pochodzący z rozbiórki nasypu kolejowego. Za 1 tonę 
zapłaciliśmy 53zł. Materiał został wysypany na drogi, na których są największe 
skupiska mieszkańców, zgodnie z decyzją radnych z komisji Rozwoju 
Gospodarczego.  
 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska ogłosiła 
zakończenie obrad oraz podziękowała za udział w obradach XVI Sesji Rady 
Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

Katarzyna Kostrzewa - Rzoska 


